
 

Martxoaren 20an segurtasun eta osasun batzordea bildu zen, proposatutako 

gai-zerrendari jarraituz. 

Prebentzio Zerbitzuko langileen aldaketen ondoren, Alazne Aspiroz sartu da 

arduradun gisa, eta Ana Mª Martinez aholkulari juridiko gisa. Rafael Perez 

Galarragak prebentzioko teknikari gisa jarraitzen du, eta teknikariaren beste plaza 

betetzeko dago. Lehenbailehen betetzea espero dugu. 

 

OBRA-ZERBITZUAREN ETA INSTALAZIOEN ETA EKIPAMENDUEN 

ZERBITZUAREN ALDAKETAK. 

 

Obra Zerbitzuko arduradunak erretiroa hartu ondoren, Oihane Arbaiza lanpostu 

horretara itzuli da, eta joan den astean bete ziren arkitekto eta delineatzaile 

lanpostuak. Instalazio-zerbitzuan oso gutxi egon dira, ez baitira bete aitatasun-

bajak; Bizkaian 5 hilabete egon dira arduradunik gabe. Era berean, Arabako EATko 

arduradunaren lanpostua bete gabe dago, eta zerbitzu-eginkizunetarako eskaintzen 

da, lehenbailehen bete dadin. 

 

Horrekin guztiarekin, argi dago beharrezkoa dela zerbitzu horiei baliabide gehiago 

ematea. LABetik berriro eskatuko dugu, beren lana modu eraginkorrean egiteko gai 

izango diren zerbitzuak behar ditugulako. Batzorde askotan, Obra Zerbitzuko eta 

Instalazio Zerbitzuko arduradunek adierazi dute dituzten baliabideekin ez direla 

denera iristen. 

 

OBRA ETA INSTALAZIO ZERBITZUEN ETA EKIPAMENDUAREN 

ERANTZUNAK. 

 

Denbora luzez eskatu ondoren, garbiketa-kontratuaren aldaketa izapidetzea 

erabaki da, guardiako epaitegi guztiak bertan sartzeko. Aurrez aurreko guardiak 

dituzten epaitegietan, egunero garbituko dira, eta prestasun-epaitegietan (Amurrio, 

Balmaseda, Azpeitia eta Eibar), berriz, eskariz garbituko dira. Gainera, telefono bat 

izango dute garbiketa-zerbitzuak unean uneko edo premiazko beharrak ase ditzan. 
 

 

 



Barakaldoko Justizia Jauregia 

 

Instalazio-zerbitzutik jakinarazi digutenez, sarrera nagusiko lurrean sartutako 

alfonbra ordeztu dute. 

Atondo nagusietako alfonbrei dagokienez, euri-egunetan irrist ez egiteko, EATk 

jakinarazi digu gainazaleko alfonbrak direla eta jauregietako sarreretan jartzen 

direla. Kontratua duen enpresak hilero aldatzen ditu. Barakaldon alfonbra horietako 

batekin estropezu egin ondoren, beste aukera batzuk baloratzeko eskatu zen. Obra-

zerbitzuak adierazten du aukera bakarra produktu irristagaitza aplikatzea izan 

daitekeela. Horretarako, produktu hori zer azalerari aplikatu beharko litzaiokeen 

ikusi beharko litzateke, lurzoruaren garbiketa zailduko litzatekeela eta aldiro berriro 

aplikatu beharko litzatekeela kontuan hartuta. 

Baloratu ondoren, eta kontuan hartuta irrist egiteko arriskua estropezu egiteko 

arriskua baino handiagoa dela, bideragarriagoa da alfonbrekin jarraitzea, aterki-

zorroak erabiltzeko seinaleak jarriz. 

 

Bilboko Henao eraikina 

 

Obra zerbitzuak jakinarazi digu beheko solairuko itxita eta pertsiana jaitsita dagoen 

atea ez dela larrialdietarako irteera. Ate hori eraikineko hirugarren ebakuazio-

irteera gisa aurreikusita zegoen obra-proiektuan, larrialdiren bat gertatuz gero. Hala 

ere, eraikinaren autobabes-planak ez du halakotzat hartzen; izan ere, araudiaren 

arabera, nahikoa da eraikineko beste bi irteerekin. Segurtasun Zerbitzuak ate hori 

desgaitzeko erabakia hartu zuen pertsiana jaitsita utzita, segurtasun-kontrolik 

gabeko sarrera-bide posible bat kentzeko. 

Beheko solairu horretako hotz-kexen aurrean, aire-korronteen neurketak egitea 

eskatzen dugu. Kontuan hartu eta haien kausak aztertuko dituztela jakinarazi digute, 

konponbideak bilatu ahal izateko. 

Era berean, elektrizitate estatikoaren neurketak eskatzen ditugu eraikin osoan, ia 

langile guztiak kexatzen baitira deskargengatik. 

Gaur bertan, prebentzio-zerbitzutik jakinarazi digute apirilaren 4an 9:00etan 

neurketak egitera joango direla. 

 

Albia eraikina – Bilbo 

 

Gure kontsulta egiteke geratu zen Bizkaiko Probintzia Auzitegiko 1. Sekzioko 

magistratuen bulegoetan egiten ari diren klimatizazio-ekipoen aldaketari buruz. 

Bulegoetakoak noiz aldatzea aurreikusten den jakin bezain laster, horren berri 

emango dizuegu. 

 



 

 

Eraikin berriak Bilbon 

 

Obra-zerbitzutik jakinarazi digute Mapfre eraikinaren obra amaitzeko 

aurreikuspena 2027rako dela. Obraren ondoren, kontuan izan behar da zenbat 

denbora behar den altzari-hornikuntzarako, martxan jartzeko, informatika-

instalaziorako eta lekualdaketetarako. Beraz, honekin guztiarekin litekeena da 

2028ra arte joatea. 

Telefónicaren eraikina (AMEE) aurreproiektu-fasean dago. Hurrengo urratsa 

Udalarekin baliozkotzea da. Aldi berean, oinarrizko proiektua idatziko da. Egikaritze-

proiektua kanpoan kontratatuko da. Obrak datorren urterako kontratatzea espero 

da. 

 

Bilboko Guardiako Epaitegia 

 

Buenos Airesko – Bilboko guardiako epaitegiko emakumeen komuneko dutxako 

manpararen konponketa eskatzen dugu berriro, uda baino lehen konponduko 

dutela jakinarazten digute, baita gizonen komuneko hodien zarata berrikusteari 

ekin diotela ere. 

LABek berriro salatu du Bilboko guardiako epaitegiko aulkien egoera txarra, eta 

EATtik erantzun digu konpondutako aulkiak egoera onean jarri direla, baina epaitegi 

horretatik pasatzen den langile-kopurua kontuan hartuta, ez dela nahikoa. 

Instalazio Zerbitzutik jakinarazi digute altzarien aurrekontua murriztu egin dela 

aurten, eta Gasteizko EATko bulego berriak, Zigorrak Kudeatzeko Zerbitzuko bulego 

berriak Donostian eta Bilboko Albia justizia jauregiko segurtasun orokorreko kontrol 

zentroa hornitu behar ditugula. Gainerako jarduketak oso puntualak izango dira, eta 

bakarrik ordezkapenak eta erretapizatuak izango dira. 

 

Bilboko Auzitegiko Klinika Medikoa – Buenos Aires eraikina, 4. Solairua 

 

Bilboko Auzitegiko Klinikaren bulegoetan beroak eta aireztapen faltak 

eragindako kexei dagokienez, jakinarazi digute leiho erabilgarriak faseka aldatzen 

ari direla. Gaia modu globalean aztertu da, espazioka, aireztapena gurutzatua izan 

dadin, eta ez soilik gelaka pentsatuz. Aurten ez da bideragarria ikusten auzitegiko 

klinikaren bulegoetan ezer egitea, baina kontuan hartzen dute hurrengo urteetan 

kontuan hartzeko. Kontuan hartzen dute, halaber, bulego guztietan tenperaturaren 

neurketak egiteko egin dugun eskaera, baita leihoetan biniloak jartzeko eskaera ere, 

isolamendu termikoa den aldetik. 

 



 

 

Gasteizko Justizia Jauregia 

 

Jakinarazi digute ez dela bideragarria jauregiko sarbidean aire-gortinaren 

instalazioa konpontzea, eta lineako hiru ekipo autonomoz osatutako instalazio 

berri bat proiektatu dela. Instalazio horri esker, gainera, erregistro bulegoko 

tenperatura hobetu ahal izango da, eta maiatzean amaitzea aurreikusten da. 

Instalazio Zerbitzutik jakinarazi digute Gasteizko jauregiko galdarak berritu direla 

eta hiru klimatizazio-sistema ordezten ari direla (Fiskaltza 1. solairua, 

merkataritza-arloko epaileak 3. solairua eta sindikatuen bulegoak 4. solairua). 

Gasteizko artxiboko argiztapenari dagokionez, datorren hilean egingo da, eta 

amaierarako amaituta egotea aurreikusten da. 

Gasteizko leihoak txarto ixten diren gaiari dagokionez, obren arduradunak adierazi 

du konponketak zailak direla, arotzeria oso berezia delako eta ez delako ordezko 

piezarik aurkitzen, ezta nork jarriko dituen ere. Hala ere, aurrera eramango duten 

enpresen bila jarraituko dute. 

Gasteizen moketa ordezkatzeari dagokionez, aurten beste fase bat egingo da, 

espazio zehatzak jakin bezain laster jakinaraziko dizuegu. Moketaren erabateko 

ordezkapena osatzen joatea da helburua, urteko aurrekontuaren arabera. 

Gasteizko Lan arloko 1. ZULUPak hartzen duen espazioaren ondoan kokatutako 

bulegoen beirak jartzeko eskaerari dagokionez, obra-zerbitzuak kontuan hartzen 

du, azter dezan. 

Desinfektatzeko, intsektuak hiltzeko eta arratoiak hiltzeko kontratuari 

dagokionez, kontratu berria esleipen-fasean dagoela jakinarazi digute. 

Aurreikuspenen arabera, 2025eko apirilaren amaieran kontratu berri bat egongo 

da, aldizkako esku-hartzeekin, eta ez ezustekoekin, oraingo kontratuan bezala. 

Atotxa-Donostiako Justizia Jauregia 

 

Atotxako luminariei dagokienez, fotosentikortasuna duen pertsona baten postua 

dagoen gunean, instalazio-zerbitzutik jakinarazi digute bi argi-puntu itzali dizkiotela 

eta aurrean duen hirugarren bat itzaliko dutela. 

 

2024ko MEMORIA. 

 

Prebentzio Zerbitzuak zerbitzu horren 2024ko Memoria helarazi zigun, baita IMQ 

Prebentzioa 2024ren Osasunaren Zaintzarena ere. 

 

Txosten horietan agertzen diren datuak aztertu ondoren, prebentzio-zerbitzuari 

adierazten zaio, memoria osoa izateko, urte horretarako planifikatu ziren eta 

gauzatu ez diren jarduerak eta horren arrazoia jaso beharko liratekeela. 



ONDORIOAK. 

 

Gai asko biltzen ditu prebentzioak, eta horregatik animatzen zaituztegu zuen 

lanpostuan hautematen duzuen laneko segurtasunaren arloko edozein premiaren 

berri eman diezaguzuen, konpontzen saia gaitezen. 

 

Laneko arriskuen prebentzioa funtsezkoa da langileen segurtasuna eta ongizatea 

bermatzeko, eta, beraz, LABetik prebentzio-lanean aurrera egiteko borrokan 

jarraituko dugu. 
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